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Zpráva předsedy MS KVS o práci V-MS KVS  

za období mezi Valnými hromadami od duben 2021 a duben 2022 

 

          Procházíme těžkým údobím, které je poznamenané infekčním onemocněním COVID. Toto údobí 

poznamenalo závěr soutěží MS KVS v minulé sezóně, kdy některé soutěže nedošly k tíženému cíli, a ne ve všech 

soutěžích byl určen přeborník kraje. Ale toto je jen malá část, která poznamenala dění v MS KVS. Jsou to také 

dotace pro MS KVS jak z Národní sportovní agentury, krajského úřadu, které na základě této nemoci byli na 

následný rok poníženy. 

           Co se týká aktivit, které KVS provádělo, bylo vše směřováno na oslavy 100 let volejbalu v ČR. Mnohé akce 

byly připravovány předchozím vedení kraje potažmo předsednictvem MS KVS pod vedením p. Pečinky. Všechny 

akce byly dopracovány do téměř dokonalosti, za což patří organizačnímu týmu poděkování. Mezi tyto akce na 

území MS kraje patřili: Ostrava Beach Open, Memoriál Josefa Matějů Hodslavice, Beach volejbal Opava, Malá 

cena Beskyd, Hodslavice dospělých, Pstruží – tažené debly, Raškovice memoriály Vibírala a Saláta, ME ve 

volejbale mužů v Ostravě, slavnostní konference MS KVS a volejbalový den v Havířově u všech těchto akcí byla 

instalovaná výstava naších panelů z historii našeho kraje. Bohužel se nepovedlo uspořádání ku příležitosti oslav 

také výstavka u Ostravské volejbalové ligy smíšených družstev v Polance, kdy vládní omezení nepovolilo vůbec 

turnaj smíšených družstev uspořádat v daném termínu. 

                 Na všechny tato akce byla vyčleněná dotační částka jak kraje, tak i ze svazových peněz.  

                 Zároveň se podařilo sesbírat nespočet materiálu a tým pod vedením Františka Kopeckého dokázal 

zpracovat knihu ke 100 letům volejbalu na území MS KVS. Za co všem, kteří se podíleli svými příspěvky patří dík. 

                A nyní již k běžné práci výboru MS KVS. 
                Výbor se schází pravidelně na svém zasedání dle plánu prací, v průběhu mezi zasedáními v případě 

nutnosti zasedá také per rolam. 

                  Nejprve začnu hospodářskou komisi, která pod vedením Tomáše Zedníka provádí svoji činnost na 

profesionální bazi a sám bude mít samostatnou část, kdy nám předloží rozpočty a financování KVS ke schválení. 

Musím ovšem podotknout, že letošní rok bude finančně náročnější, vzhledem k ponížení vládního rozpočtu a 

potažmo financí na jednotlivé kulturní a sportovní činnosti. 

Komise STK: 

                  Komise STK MS KVS pod vedením Václava Steffka. Jak již se stalo pravidlem v sezóně 2021 a 2022 

nebyla otevřená soutěž junioru, z důvodu že svaz vytvořil 1. ligu junioru jako výchozí soutěž, kde je možno se 

přihlásit. Trápí nás dlouhodobější situace s družstvy na území MS KVS, kdy do soutěží se hlásí méně družstev. 

V kategorii mužů máme přihlášených 8 družstev, ženy pouze 6 družstev, juniorky 9. družstev, v kadetech 8 

družstev včetně jednoho družstva z Olomouce u kadetek je to 15 družstev u starších žáků je to 12 družstev, u 

žákyň je to 24 družstev mladších žáků 12 družstev a u žákyň rovněž 12 družstev. Dle toho vidíme, že i zde se 

potýkáme díky tomu, že již dva ročníky měli vůbec problém dohrát soutěže s problémem klesajícím zájmem 

volejbal hrát nebo se zapojovat do výchovy mládeže.  

                    Bok po boku přípravě rozpisu se podílí také komise rozhodčích, pod vedením předsedou komise 

rozhodčích Janem Slezákem. Komise provedla revizi a schválení pravidelných činností KR v průběhu roku. 

Sestavila a schválila finanční rozpočet pro svou činnost a připravila jej ke schválení V-MS KVS. Revidovala stav 

rozhodcovského sboru a stanovila si rámcové cíle pro své funkční období. Projednání schválila plán práce na 2. 

pololetí roku 2021, předběžně zvážila možnost zasedání s předsedy okresních KR, které prozatím neproběhlo 

(fungují pouze KR OVS Ostrava a F-M). Projednala a schválila návrh na úpravu odměn pro rozhodčí, upřesnila 

předepsané úbory pro rozhodčí řídící krajské přebory MS KVS a projednala a schválila další doplňky a změny do 

rozpisu soutěží MS KVS 2021/2022 spadající do její kompetence. Projednala a schválila přípravu následující 

sezony stran rozhodčích. Období červenec 2021–březen 2022. V tomto období KR MS KVS zasedala 3x, ostatní 

průběžnou činnost řídil její předseda prostřednictvím on-line komunikačních prostředků.  
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Přihlášky rozhodčích k řízení KP 2021/2022 se přihlásilo 49 RO z toho 17 ligových. Od 1. 9. 2019 do dnešního 

dne z různých důvodů (studijních, pracovních, sportovních, zdravotních, rodinných aj.) přerušili činnost v KP 3 

rozhodčí.  

            Seminář rozhodčích pro řízení KP proběhl 17. 9. 2021 v Ostravě. Rozhodčí, kteří se nezúčastnili tohoto 

semináře, byli pozváni na náhradní seminář uspořádaný dne 29. 9. 2021 v Ostravě. Do té doby jim byly 

pozastaveny delegace. Semináře jsou pro neligové rozhodčí povinné, jejich součástí je test, jako podmínka pro 

řízení soutěží KP. Seminář pro výkon funkce 2. rozhodčího vzhledem k epidemiologické situaci byl plánován 

pouze jeden, a to v netradičním termínu turnaje „O křišťálovou vázu“ 18.-19.9. 2021. Pozvaní frekventanti se 

omluvili, seminář tedy neproběhl.  

            Školení rozhodčích III. a II. Třídy provedla KR ve spolupráci se sportovním gymnáziem v Ostravě v období 

září až prosinec částí teoretickou, kde školila volejbalisty 3. a 4. ročníků v rámci jejich sportovní přípravy. K 

praktické části školení se z původních 17 adeptů dostalo 9 a je s nimi postupně prováděna. Další školení 

rozhodčích III. třídy je plánováno na přelom května a června pro zájemce z řad veřejnosti. V důsledku 

pandemické situace a s tím spojených negativních dopadů se komisi rozhodčích nepodařilo připravit rozhodčí 

pro účast na školení rozhodčích I. třídy. Delegace a předelegace, byly prováděny, vzhledem k pandemické 

situaci a z toho plynoucí řadě náhlých změn a přesunů termínů, průběžně pracovníkem pro delegace. V 

utkáních kategorií mládeže, kde jsou pořadateli družstva z jiných krajů, provádí delegace KR příslušného kraje 

po dohodě s KR MS KVS. V rámci spolupráce s dalšími volejbalovými subjekty, jsou prováděny průběžně 

delegace na jejich soutěže, soutěže smíšených družstev RBVL, České poháry žactva, Mistrovství ČR mladšího 

žactva, a jiné. 

                       Další komise, kterou máme na KVS je komise mládeže pod vedením p. Petera Šloffa. Tato komise 

se člení na dvě sub komise dívek a sub komise chlapců.  

            Nejdříve o volejbalové akademii. Po uvolnění sportu na jaře roku 2021 jsme uspořádali v roce 2021 v 

rámci projektu krajské volejbalové akademie celkem 5 volejbalových kempů krajské volejbalové akademie pro 

dívky a 4 volejbalové kempy pro chlapce. Kempy, které probíhaly ve sportovních halách v Raškovicích, v Ostravě 

av Bílovci, byly určeny pro nadané hráče a hráčky ročníků 2007-2010, které vyslali trenéři a trenérky většiny 

klubů v Moravskoslezském kraji. Bohužel se stále nepodařila navázat spolupráce se všemi kluby. Hráčům a 

trenérům KVA jsou z projektu, který financuje Krajský úřad Moravskoslezského kraje, hrazeny teplákové 

soupravy, tréninková trika, sportovní tašky, cestovné a stravné, dále je hrazen pronájem sportovních hal, 

finanční odměny trenérů a koordinátorů KVA.  

Volejbalové odpoledne a kempy s ČVS 

Kempů se účastnilo vždy mezi 25-40 hráči a hráček, se kterými pracovali kondiční trenér a 4 trenéři. V prosinci 

se chlapci zúčastnili volejbalového turnaje inter Cup v Ostravě se dvěma družstvy, kdy starší tým turnaj vyhrál a 

mladší se umístili na 4. místě. Dívky také se dvěma družstvy odjely mezi vánočními svátky na turnaj Memoriál 

Vaška Fabiánka v Brně, kde se starší dívky umístily na 2. místě.  

V roce 2022 se v rámci kempů již hráči a hráčky intenzivně připravují na LODM, která proběhne od 27. 6. - 1. 7. 

2022. V rámci kempů probíhají výběry těch nejlepších, kteří budou reprezentovat Moravskoslezský kraj, u dívek 

jsou to hráčky ročníku 2008, u chlapců se olympiáda týká ročníku 2007. 

Barevný minivolejbal 

V rámci projektu mládeže ČVS, do kterého jsme se jako MS KVS zapojili s projektem BMV, byl s organizací 
velkých turnajů v barevném minivolejbale vzhledem k epidemiologické situaci a nastaveným podmínkám v roce 
2021 velký problém. Turnaje tedy probíhaly na školách na klubové úrovni s menším počtem účastníků, a to ve 
spolupráci s Blue volley Ostrava, Red Volley Frýdlant nad Ostravicí, Green Volley Frýdek-Místek, Slezská Orlice a 
VK Raškovice. V roce 2022, kdy už je situace klidnější, se nám podařilo navázat na organizace turnajů z 
předchozích let. Od ledna již proběhly s účastí nad 100 dětí 3 turnaje pro oblast Ostravska, kde hlavní 
organizátorkou je Eva Turková z Blue Volley, 1 turnaj pro oblast frýdecko-místecká pod koordinací Šárky 
Sonnkové z VK Raškovice, 1 turnaj v Opavě, kde je koordinátorem Václav Steffek, 1 turnaj v Krnově pod 
vedením Martina Kopečka a 1 turnaj v rámci oblasti Stonávka v Hnojníku. Další turnaje jsou naplánovány na 
duben a květen. 
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MČR mladších žákyň  

Do 1. kola MČR mladších žákyň se přihlásilo celkem 72 týmů, z našeho kraje to byla družstva ŠSK Bílovec, SVK 
Nový Jičín a TJ Sokol Frýdek-Místek, které postoupila mezi nejlepších 40 do druhého kola, a družstva Happy 
Sport Opava, VK Raškovice, Slezská Orlice a KV Kopřivnice, která se už dál neprobojovala. V našem kraji celkem 
3 skupiny z 10 pořádal SVK Nový Jičín, ŠSK Bílovec a VK Raškovice.  

MČR mladších žáků 
Do 1. kola MČR mladších žáků, které proběhne 9. - 10.4. 2022 se přihlásilo celkem 36 družstev, z toho 7 z 
Moravskoslezského kraje. 
 

                       Komise TM pod vedením Michala Provazníka. V termínech 25.-27.3. a 1.-3.4.2022 proběhlo školení 

trenérů 3. třídy MS-KVS. Jako každým rokem byl zájem vysoký a tentokrát počet přihlášených překonal kapacitu 

školení i přes navýšení. Školení se nakonec zúčastnilo 36 zájemců, kteří úspěšně absolvovali celý šestidenní 

kurz. Vítaným posunem byl zájem z řad mladých lidí, kteří tvořili drtivou většinu frekventantů. Úroveň byla 

nadstandardní i díky zázemí SG Ostrava a přednášejícím, na závěr všichni odcházeli spokojení. Podařilo se 

implementovat nový systém vzdělávání, vyšla nová kniho spolu s praktickými video ukázkami. Pro letošní rok 

přemýšlíme ještě o jednom termínu školení v září. 

                      Komise Beach vollejbalu, kterou vede David Šťastný, činnost beachvolejbalové komise spočívá 
hlavně v organizováním turnajů krajského formátu, převážně pro mládež, v letošním roce se pokusí rozjet i 
turnaje dospělých, ze kterých by měli vyjít přeborníci kraje.  
              Dále komise zajištuje informovanost o všech akcích a turnajích beachvolejbalu (Opavská liga, Ostravská 
noční liga, Radegast Cup v Karviné) prostřednictvím krajského webu. 
           V neposlední řadě má na starosti výběr, přípravu a samotnou reprezentaci kraje na Olympiádě dětí a 
mládeže. 
  

                    Komise společenského významu pod vedením p. Miroslava Vyhlídala a členů Jan Dluhoš, Jindřich 

Piprek a Dušan Rundt provádí pravidelnou kontrolu jubilantu, členské základny a připravují jednotlivá jubilea. 

Svou činnost prokázala při oslavách 100 let volejbalu, kdy velkým dílem přispěla k přípravě slavnostní 

konference, ale hlavně k přípravě knihy. Kde bych chtěl zdůraznit, význam historie našeho sportu, hlavně 

poděkovat všem historikům, kteří to dávali dohromady. 

                     Další komisi, kterou máme při V-MS KVS je komise disciplinární pod vedením místopředsedou svazu 

Zdenkem Grabovským a členů Marcel Kopečný a Luděk Karásek. Musím konstatovat, že naštěstí to vypadá, že 

volejbalové hnutí v našem kraji je bez nějakých prohřešků a tato komise zatím nemusela řešit žádné provinění 

vůči disciplinárnímu řádu volejbalu. Kéž by tomu tak bylo stále.  

                No a na závěr mi zbylo to nejkrásnější z výboru a tou je Šárka Sonnková, která mi nadmíru pomáhá na 

sekretariátu z administrativou, přípravu smluv, dotací a dalším papírováním ohledně KVS. Musím podotknou, že 

vzhledem k posunu komunikaci s úřady, jsme zřídili datovou schránku a komunikaci z úřady nepatrně zrychlili. 

Šárka připravila také ve spolupráci s účetní ČUSu roční vyúčtování daně a pracuje ve standartním režimu. Pro 

komunikaci s družstvy má úřední den středu, kdy je pravidelně k dispozici na svazu do 16,00. 

             Další kapitolu tvořím já. Od začátku letošního roku začaly pravidelné měsíční porady předsedů KVS přes 

skipe s předsedou ČVS Markem Pakostou. Jsou nám nastíněny situace celkově na svazu a začínáme řešit 

podměty pro fungování svazu. Nejprve bych rád Vás informoval o jednotlivých schůzkách, kdy na první schůzce 

jsme řešili snížení dotací NSA a změnu kategorii. Snížení dotací z NSA je způsobena situaci na vládní úrovni a 

nezbývá dotací pro sport. Tuto situaci musíme jako svaz řešit náhradním řešením shánění dotací na provoz a 

fungování svazu a reprezentací. Na březnové schůzce jsme řešili navýšení členských příspěvků oproti stávajícím, 

které již od samého počátku zůstali na stejné úrovní a jsou významnou složkou financování chodu mládeže 

v jednotlivých krajích. Navrhované částky oproti předchozím u mládeže 100 a u dospělých 200 Kč byly u 

mládeže na 300 a u dospělých 500 Kč. Po velké diskuzi se došlo k určitému kompromisu a částka bude 

navrhována ve výšce u mládeže na 300 a u dospělých 400 Kč. 
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Důvod změny: 

1. Reakce a vývoj financování sportu ze strany státu (NSA) 

2. Snížení závislosti na dotačním financování NSA a posílení pilíře vlastního financování jak pro 

KVS i ČVS 

3. Vykázat vyšší míru vlastního financování směrem k NSA, jako sledovaného kritéria 

4. Umožnit KVS lépe podporovat prioritní aktivity v daném kraji, např. aktivní kluby, které jsou v 

pozici pořadatele krajských soutěží 

5. Nutnost investovat do webu a informačního systému (priorita ČVS 2021-2025) 

6. Snaha nabídnout přidanou hodnotu členům ČVS ve formě jednoduchého úrazového 

pojištění, které bude díky jednoduchosti přínosem především pro mládež 

Pojištění UNIQA: 

➢ Varianta BASIC jako součást ČP 

➢ Varianta Exlusive jako volitelná varianta 

➢ Navíc pro členy ČVS je možno využít i cestovní pojištění, jako volitelná varianta 

Na plátně vidíte tyto varianty společně s limity plnění. 

 

  Zároveň však oproti předchozím členským příspěvkům dojde k jiné formě přerozdělení a souběžně každý člen, 

který uhradí členský příspěvek bude pojištěn u pojišťovny UNIKA a bude mu nabídnuta zvýhodněna forma 

připojištění jak pro ČR, tak pro zahraničí. Stávající pojištění členů ČVS u Kooperativy, které je přes ČUS zůstává.  

                No a přistupuji k dalšímu co se dotkne většiny soutěží je reorganizace věkových kategorii. Nově je 

schváleno V-ČVS kategorie U16, U18, U20 a U22. V překladu je že kategorie U16 nahradí klasickou kategorii 

žákovskou, kategorie U-18 je klasická kategorie kadetů a kadetek, U-20 je dřívější kategorie junioru a juniorek, 

kdy jsou obě kategorie spět dány na úroveň dvouletých cyklů. Nově je však zavedena kategorie U-22, kdy 

vlastně dospělí lidé jim bude umožněno takzvané přechodné období mezi dorosteneckou a dospělou kategorii. 

Neodpustím si poznámku, kdy my jako výbor jsme proti této myšlence vystupovali a vystupujeme. Myslíme si, 

že kategorie by se měla vrátit do dlouhodobého normálu a nemanipulovat s těmito kategoriemi, jak se to 

někomu líbí.  

 

Děkuji za pozornost 

Tomáš Kavala 

Předseda MS KVS 

                 

                     

             

 


